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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 28 grudnia 2022 r. 
 

Nr 12/VIII/2022 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 12/VIII/2022 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 12/VIII/2022 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 12/VIII/2022 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami  

                           Pozarządowymi; 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 28 grudnia 2022 r. 

o godzinie 9:00, zakończyło o 10:00. W posiedzeniu brało udział 14 radnych. Nieobecna radna Anna Ludwa 

- Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska  i Opieki 

Społecznej. Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji 

w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta i Gminy Otmuchów Jan Woźniak, Skarbnik Sebastian Salecki, 

Sekretarz Artur Banasiak, Radca prawny Katarzyna Kapała.. 
 

Porządek posiedzenia: 
 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały nr XXII/240/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie zasad 

i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Otmuchow na dofinansowanie kosztów inwestycji służących 

ochronie środowiska polegających na budowie przydomowych oczyszczalni na terenie Gminy Otmuchów; 

2) zatwierdzenia wniosku Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów o udzielenie Gminie Otmuchów wsparcia 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej pod firmą: SIM Opolskie Południe sp. z o. o. z siedzibą w  Prudniku; 

3) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów; 

4) zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

5) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

6) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

7) wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem 2022 roku; 

8) uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2023 rok; 

9) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów. 
 

Ad 1)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/240/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie 

z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 

Otmuchow na dofinansowanie kosztów inwestycji służących ochronie środowiska polegających 

na budowie przydomowych oczyszczalni na terenie Gminy Otmuchów; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 2)  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów 

o udzielenie Gminie Otmuchów wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej pod firmą: SIM Opolskie Południe sp. z o. o. z siedzibą w  Prudniku; 
 

Radny Zięba zapytał ile będzie mieszkań do oddania SIM 

Burmistrz odpowiedział, że wszystkie, ale dla mieszkańców gminy. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 
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-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 3)  

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 4)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie 

z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 5)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; (Autopoprawka) 
 

Radny Napora zapytał, co było powodem zmian w tym projekcie uchwały. 

Skarbnik odpowiedział, że zmianie uległ plan wykorzystania środków w poszczególnych działach w środki 

finansowe. Należało przesunąć środki między wydziałami. Budżet nie został zmieniony. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 6)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
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- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 7) 

Projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem 2022 roku; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 8)  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2023 rok; (Autopoprawka) 
 

Radny Napora zakomunikował, że nadwyżka 1 mln 108 tys. złotych to pocieszające. Relacja jest zachowana. 

Nadwyżka ta jest dzięki obrotowi węglem, gdyby nie to, wynik byłby inny. Zapytał, czy jednak nie są 

zaniżone koszty obrotu węglem. W objaśnieniach do budżetu podano, że jeśli chodzi o odpady komunalne 

i wodę, to należy się spodziewać znacznych wzrostów kosztów. Taryfa na wodę jest do 2025 roku. Do 

czerwca cena za 1 kubik to 10,49 zł, teraz jest 10,91, czyli 42 grosze więcej za kubik. Czy przy 

występowaniu o ceny taryf nie popełniono błędu i co nas w związku z tym czeka. Śmieci - dziś to 30 zł 

od jednej osoby i też wzrośnie, bo wyższe będą dochody. O ile wzrośnie? Jeśli nie jest to uwzględnione 

w budżecie, to inaczej to będzie wyglądało. Podane są również remonty dróg, bez wskazania które to drogi. 

Burmistrz odpowiedział, że nie wiemy, co nas czeka w roku 2023. Umowa za śmieci kończy się w 2023 r. 

całe przedsięwzięcie trwało 4 lata i na ten czas była podpisana umowa. Przez ten czas jeden tylko raz była 

podwyżka opłat o 5 zł od osoby. Teraz musimy wyłonić wykonawcę na lata następne. W innych gminach 

opłaty sięgają od 50 do 70 złotych od osoby, a nawet ponad 100 zł. Nie mamy jeszcze rozeznania 

i REMONDIS tylko sygnalizuje, że będzie zwiększenie opłat od jednego mieszkańca. Najniższe 

wynagrodzenie wzrośnie. Dopóki nie podpiszemy aneksu do umowy, płacimy 30 zł od osoby do końca roku, 

ale musimy być przygotowani, że cena wzrośnie. Można się spodziewać, że podwyżka będzie do 15%, czyli 

od 3 do 5 zł. Może tak być, ale nie musi. Nie wiemy, kto przystąpi do przetargu. Przed 4 lata nie baliśmy się, 

bo była tylko jedna podwyżka, ale w 2024 roku może być tak, że będziemy płacić dużo więcej. Jeśli chodzi 

o wodę, to nikt nie przewidywał podwyżek cen. Energia drożeje z 400 zł do 700 zł netto plus 23% to 1000 

złotych. Prawdopodobnie będą musieli podnieść koszt sprzedaży wody. Jesteśmy uzależnienie od Akwy i nie 

wiemy jak będą wzrastać koszty. Jesteśmy bezsilni. Węgiel, gaz, drewno, olej – nie wiadomo ile to będzie, 

ale środki muszą być zabezpieczone w budżecie. Drogi – to co zaplanowaliśmy, zostało wykonane. Śliwice, 

Nieradowice, Sarnowice -  nie zostały zrobione, bo tam nie ma kanalizacji. Drogi powiatowe i chodniki – 

Starosta uznał, że dostaną w 100 % środki, a ich nie ma. Wydatki – pieniądze musimy znaleźć. Samorządy 

pozywają Rząd o brak subwencji nie tylko w Szczecinie, ale w całym kraju. Gdyby nie sprzedaż węgla, to 

nie byłoby nadwyżki, co zauważył radny Napora. Z węgla do gminy wpłynie kilkaset tysięcy złotych, które 

pozwolą spokojnie zacząć rok 2023. Wszystko robimy własnym sumptem, by ograniczać koszty.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.   
 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 9)  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów. 
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Radny Napora zapytał, co niesie ze sobą zadanie: „Ochrona bioróżnorodności biologicznej na terenie 

Subregionu Południowego – utworzenie centrum bioróżnorodności biologicznej w Otmuchowie – 

środowisko”. Ile jest naszego wkładu 

Burmistrz odpowiedział, że bioróżnorodność to było zadanie utworzenia przy szkole podstawowej i zespole 

szkól sali edukacyjnej. Otrzymaliśmy 1 mln 800 tys. zł. Przy przetargu okazało się, że zgłosiły się firmy, 

które dwukrotnie zgłosiły ponad 6 mln zł. Nie stać nas było na dołożenie 4 mln zł i wystąpiliśmy do 

Subregionu by zmienić to zadanie na ochrona bioróżnorodności Placu Partnerstwa. Potrzebna jest 

melioracja, zmodernizowany będzie cały teren, chodniki, staw, mini Zoo. Subregion zgodził się by to 

opracować w formie zaprojektuj i wybuduj . wydaliśmy 100 tys. zł na projekt, ale te pieniądze wrócą do 

gminy. Zadanie zastało określone na 2 mln zł. Mamy nadzieję, że znajdzie się wykonawca. Liderem jest 

powiat i wspólnie to realizujemy. Rozliczać też będzie powiat. Kolejne zadanie to będzie ocieplenie 

budynków oświatowych np. w Jarnołtowie. Gdy będzie rozliczony rok, a utrzyma się kurs euro, to jest 

szansa, że otrzymamy 200 – 300 tys. przez kurs walut.  

Skarbnik dodał, że to zadanie realizujemy wspólnie z powiatem i musi być prowadzone, by utrzymać 

otrzymane środki finansowe. Marszałek województwa musi się rozliczyć z Brukselą, więc nie będzie 

przesunięcia terminu.  

Burmistrz dodał, że termin jest do końca września a rozliczenie do października.  

Radny Napora zapytał, jak planuje się nasz udział w przedsięwzięciach na Skalnik, Maciejowice, Most 

i PSZOK i czy spodziewamy się środków zewnętrznych. 

Burmistrz odpowiedział, że PSZOK to 4 mln 750 tys. zł, nasz udział 5-7% czyli 300 tys. zł. Pozostałe 

przedsięwzięcia będą realizowane w 2023 roku. Na Skalnik i Maciejowice środki są zabezpieczone, chyba, 

że znów będzie nowelizacja ustaw i będzie podwyżka. Wystąpiliśmy o środki ale czy one będą – nie 

wiadomo. SIM – jesteśmy na liście indykatywnej, środki są zabezpieczone i nasza gmina jest na czołowym 

miejscu. Powstanie 30 mieszkań. Będziemy się przygotowywać do kolejnego SIM w Otmuchowie. 

Rozpoczęcie w 2023 roku, zakończenie w roku 2025. Most – nie wiadomo. Wystąpiliśmy do Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego właśnie o środki na Most i Zamek na zabezpieczenie p. poż i elewację. 

Mamy nadzieję, że się doczekamy. W tej chwili tylko zabezpieczona jest część dolna  przed korozją. 

Będziemy ograniczać zakres prac. Może oświetlenia nie będzie. Nasz udział to ok. 15%.  RPO, KPO, PROW 

– środków nie ma.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                    Waldemar Wąsowicz 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 


